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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare 
måndagen 28 augusti 2023

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 116-141
2 Simon Johansson M JA §§ 116-141
3 Irma Görtz S JA §§ 116-141
4 Annette Sjö S JA §§ 116-141
5 Magnus Cato S JA §§ 116-141
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 116-141
7 Olle Vikmång S JA §§ 116-141
8

Sara Perlman V
JA del av §§ 
122-141

Karolina Eriksson (V) 
§§ 116 - del av §§ 122

9 Elin Melander V JA §§ 116-141
10 Marine Brunius V JA §§ 116-141
11 Nicklas Lundström V JA §§ 116-141
12 Niclas Clarén KD JA §§ 116-141
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 116-141
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 116-141
15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 116-141
16 Sophia Jarl M JA §§ 116-141
17 Ingrid Cassel M JA §§ 116-141
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 116-141
19 Said Nison M JA §§ 116-141
20 Inger Petersson S JA §§ 116-141
21 Claes Nöid S JA §§ 116-141
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 116-141
23

Andreas Bohlin S
JA §§ 116- del 
av §§ 133

Jörgen Drott (S) del av 
§§ 133-141

24

Marcus Posada V

NEJ Heléne Alpfjord 
Wylde (V) §§ 116 - 
del av §§ 133

25 Marie Matsson V JA §§ 116-141
26 Annika Kaiser V JA §§ 116-141
27 Tobias Holmberg V JA §§ 116-141
28 Simone Öhrn KD JA §§ 116-141
29 Juno Blom L JA §§ 116-141
30

Monica Holtstad L

JA §§ 116 – del 
av §§ 132

Alexander Nejdemo 
(L) del av §§ 132 - 
141

31 Reidar Svedahl L JA §§ 116-141
32 Patrik Palm M JA §§ 116-141
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

33

Olle Connman Ek M

Ja §§ 116- del av 
§§ 133

Jeanette Södervall 
Thorn (M) del av §§ 
133- 141

34
Joanna Sjölander M

NEJ Kerstin Nordenberg 
(M) §§ 116-141

35 Christer Frey M JA §§ 116-141
36 Senad Mutic S JA §§ 116-141
37

Kikki Liljeblad S
JA §§ 116- del 
av §§ 132

Sara Stolt (S) del av 
§§ 132-141

38 Henrik Pryssgård S JA §§ 116-141
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 116-141
40

Per Ziljat S
NEJ Jan Malmberg (S) §§ 

116-141
41 Christian Widlund C JA §§ 116-141
42

Alexandra Asp C
JA §§ 116- del 
av §§ 133

Roger Sandström (C) 
del av §§ 133-141

43 Kay Andersson C JA §§ 116-141
44 Anna Edebo C JA §§ 116-141
45 Fredrik Bergqvist L JA §§ 116-141
46 Annelie Johansson SD JA §§ 116-141
47 Clara Aranda SD JA §§ 116-141
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 116-141
49

Lena Hernqvist M
NEJ Eva-Britt Passmark 

(M) §§ 116-141
50

Päivi Johansson M
NEJ Criss Hagfeldt (M) §§ 

116-141
51 Per Helgesson M JA §§ 116-141
52

Charlize Ertaz M
NEJ Marcus Fägerstrand 

(M) §§ 116-141
53 Maj Kalwa S JA §§ 116-141
54 Willy Flores S JA §§ 116-141
55 Louise Malmström S JA §§ 116-141
56 Alexander Winge S JA §§ 116-141
57 Jessica Svensson S JA §§ 116-141

58 Robert Nordman MP

JA §§ 116- del 
av §§ 133

Christel Andersson 
(MP) del av §§ 133-
141

59 Ingemar Hillerström MP JA §§ 116-141
60 Hedda Ottesen MP JA §§ 116-141
61 Linda Nilsson SD JA §§ 116-141
62

Zack Jacobsson SD
NEJ Marianne Visti (SD) 

§§ 116- del av §§ 133
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

63

Stefan Bergström SD

NEJ Wasuthida 
Pinsakulnee (SD) §§ 
116-141

64 Benny Sellborn SD JA §§ 116-141
65 Florian Aranda SD JA §§ 116-141
66 Filip Morell M JA §§ 116-141
67 Conny Passmark M JA §§ 116-141
68 Carina Melefors M JA §§ 116-141
69 Anders Magnusson M JA §§ 116-141
70

Ingela Ekberg S
NEJ Lena Lundman (S) §§ 

116-141
71 Joel Brånäs S JA §§ 116-141
72 Lena Wass S JA §§ 116-141
73 Mats Nilsson S JA §§ 116-141
74 Håkan Pettersson S JA §§ 116-141
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 116-141
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 116-141
77 Thomas Svensson SD JA §§ 116-141
78 Erik Johansson SD JA §§ 116-141
79 Peter Pöllä SD JA §§ 116-141
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 116-141
81

Jonny Modigh SD
JA del av §§ 116 Göran Persson (SD) 

del av §116-141
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 116-141
83 Ned Wallin M JA §§ 116-141
84

Åke Bjerselius M
JA §§ 123-141 Juris Irschs (M) §§ 

116- 122
85

Anders Boqvist M
JA §§ 116- del 
av §§ 123

Juris Irschs (M) del av 
§§ 123-141

Närvarande ersättare ej tjänstgörande
Ersättare Parti
Jörgen Olofsson M
Christina Blomqvist M
Evelina Nejdemo Glad L
Jonathan Stillman KD
Christoffer Hagström S
Pernilla Axell S
Patrick Lindahl S
Paola Valdes Sala S

https://www.tromanwebb.se/troman/persons/357d5ba4-ac51-413e-80f2-b71c725803f0/missions
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Anna-Lena Pettersson S
Ann-Charlotte Wiberg S
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§ 116 Informationsärende

Säkerhetsinformation
Tony Georgson, säkerhetsstrateg, informerar.

Information från Östgötatrafiken
Sofia Malander, VD Östgötatrafiken, informerar tillsammans med Jan 
Owe-Larsson, ordförande Trafik- och samhällsplaneringsnämnden 
Region Östergörland, och Mathila Hansson, trafikutvecklare, om 
följande områden:

• Trafiksatsningar på gång i Norrköping 
• Besparingar 2024
• Vad tycker Östgötarna och Norrköpingsborna om 

kollektivtrafiken?
• Vad ger våra trafikförändringar för effekt?
• Utvecklingsprojekt kring mobilitet på landsbygden

Vid informationsärendet yttrar sig  Eva-Britt Sjöberg (KD), 
Christopher Jarnvall (SD), Roger Eklund-Åkesson (M), Ingemar 
Hillerström (MP), Anna Edebo (C), Monica Holtstad (L) och Jenny 
Lisiderius (KD). 

Information om Mötesplats Norrköping den 25 september 2023
Näringslivsdirektör Joakim Ljungqvist och Johan Gustafsson, regionschef 
Svenskt näringsliv, informerar om kommande Mötesplats Norrköping där 
kommunfullmäktiges ledamöter kommer att möta delar av näringslivet.
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§ 117 Kommunalt övertagande av huvudmannaskap för 
allmän plats inom vägföreningsområden
KS 2023/0691

Beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att Norrköpings kommun ska 

möjliggöra för ett helt eller delvis kommunalt övertagande av 
huvudmannaskapet för allmän plats och anläggningar från 
vägföreningar inom kommunen enligt följande: 

1.1 Vägföreningar inom kommunens prioriterade utvecklingsorter som 
är utpekade i kommunens översiktsplan enligt i ärendet beskrivna 
geografiska områden, kapitel 1.1, Bilaga Rapport Kommunalt 
övertagande av huvudmannaskap för allmän plats från 
vägföreningsområden, samt

1.2 Vägföreningar med anläggningar, på allmän platsmark i 
sammanhängande bebyggelseområden, som kan anses vara av 
väsentligt intresse utifrån kommunens kriterier som redogörs för 
under kapitel 1.2, Bilaga Rapport Kommunalt övertagande av 
huvudmannaskap för allmän plats från vägföreningsområden.

2. Kommunfullmäktige beslutar att följande prioritering ska gälla för 
kommunalt övertagande:

2.1 Kommunens prioriterade utvecklingsorter enligt beslutspunkt 1.1. 
prioriteras gällande kommunalt övertagande

2.2 Prioritering utöver punkten 2.1 ska ske i den ordning som medför 
det mest resurseffektiva genomförandet för 
kommunen.

3. Kommunfullmäktige beslutar att ge samhällsplaneringsnämnden i 
uppdrag att genomföra övertagandeprocessen enligt kapitel 3, Bilaga 
Rapport Kommunalt övertagande av huvudmannaskap för allmän 
plats från vägföreningsområden.
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4. Kommunfullmäktige beslutar att allmänna platser och 
anläggningar (gator, grönområden, gc-vägar, dagvattenhantering 
etc.) vid eller i samband med ett kommunalt övertagande ska 
uppfylla kommunens Standardkrav i samband med övertagande, 
enligt Bilaga 2, Rapport Kommunalt övertagande av 
huvudmannaskap för allmän plats från vägföreningsområden.

5. Kommunfullmäktige beslutar att principen för kostnadsfördelning 
mellan kommun och vägförening är: 

5.1 Kommunen bekostar detaljplanearbete, förrättningskostnader 
samt övriga administrativt anknutna kostnader kopplat till 
övertagandeprocessen.

5.2 Vägföreningen utför och bekostar förbättringar/ 
standardhöjningar för att uppfylla standardkraven enligt 
beslutspunkt 4. Alternativt genomför kommunen motsvarande 
åtgärder och finansierar det genom uttag av gatukostnads-
ersättning enligt plan- och bygglagen PBL.

5.3 Kommunen och vägföreningen delar lika på kostnaden för 
teknisk utredning av gemensamhetsanläggningen.

6. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen kan överta driften 
före det formella övertagandet av huvudmannaskap. Utökat 
driftövertagande kan tidigast ske efter att avtal slutits mellan 
kommun och förening gällande övertagande beskrivet i 
övertagandeprocessen enligt beslutspunkt 3.

Beskrivning av ärendet
Samhällsbyggnadskontoret fick dagarna före jul 2022 ett uppdrag av den 
politiska majoriteten. Uppdraget handlade om att kontoret skulle ta fram 
ett erbjudande, samt förutsättningarna för ett erbjudande, till 
vägföreningarna rörande kommunalt övertagande av huvudmannaskap 
för allmän platsmark. Resultatet av uppdraget är tjänsteskrivelsen med 
tillhörande rapport Kommunalt övertagande av huvudmannaskap för 
allmän plats från vägföreningsområden.

Vägföreningar finns runt om i hela Sverige. I Norrköpings kommun 
finns cirka 320 vägföreningar både i och utanför centralorten. 
Föreningarna har sin bakgrund i Plan- och bygglagen (PBL) som 
tidigare angav att planer för ytterområden skulle ha ett enskilt 
huvudmannaskap. Det fanns också fram till 2011 en stor möjlighet att 
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välja huvudman i detaljplaneprocessen, vilket lett till att det finns 
vägföreningar även inne i centralorten.

Kommuner har ingen skyldighet att ta över vägföreningar eller ge 
bidrag. Trots detta har frågan om vägföreningar i Norrköpings kommun 
varit aktuell från och till i många år. Redan 1983 fattades beslut om 
införande av en bidragsmodell, 2007 fattades beslut om att kommunen 
skulle arbeta för att överta huvudmannaskapet för ett antal vägföreningar 
och 2014 beslutades att Norsholms vägförening skulle övertas som en 
pilotstudie. Efter att ha tagit del av utvärderingen från övertagandet i 
Norsholm och alternativen för fortsatt övertagande, fattade 
kommunfullmäktige 2020 beslut om att kommunalt övertagande av 
huvudmammaskap i vägföreningar inte skulle ske. Undantaget blev 
vägbelysning där kommunen tog på sig ägaransvaret och därmed också 
ansvar för drift och underhåll. Kommunfullmäktige beslutade samtidigt 
att ge dåvarande tekniska nämnden mandat att ta fram och fatta beslut 
om modell för fördelning av bidrag till vägföreningar, vilket skedde i 
december 2021. Beslutet överklagades och vann inte laga kraft förrän 
våren 2023. 

I rapporten, Kommunalt övertagande av huvudmannaskap för allmän 
plats från vägföreningsområden, beskrivs övergripande olika alternativ 
för att säkerställa god drift och underhåll på allmän plats inom 
vägföreningar så som bidrag genom pengar, drift eller fullständigt 
övertagande. Samtliga alternativ har sina för- och nackdelar för olika 
parter. 

Rapporten beskriver också kriterier för vilka områden i Norrköpings 
kommun som kan vara av väsentligt intresse för kommunen att överta. 
Här lyfts översiktsplanens utpekade utvecklingsorter fram som sådana 
områden. I aktuell översiktsplan är följande orter utpekade som 
prioriterade utvecklingsorter: Skärblacka, Kimstad/Norsholm, 
Åby/Jursla, Svärtinge, Krokek samt Östra Husby. Utöver dessa områden 
kan delar av övriga vägföreningar komma att bli aktuella för en dialog 
kring övertagande utifrån ett antal kriterier som presenteras i rapporten. 
Ett övertagande av huvudmannaskapet i ett område med vägförening ska 
ske som ett erbjudande. Detta kan innebära att vissa områden även på 
längre sikt kommer att kvarstå som vägföreningsområden.

Att genomföra ett kommunalt övertagande av huvudmannaskap för 
allmänna platser är ett omfattande arbete. Den stora variationen i 
områden med vägföreningar när det gäller kvaliteten på infrastruktur, 
plan-förutsättningar med mera gör att varje vägföreningsområde måste 
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inventeras och analyseras för sig. Övertagandet föreslås följa nedan 
beskriven process: 

Att genomföra ett kommunalt övertagande av huvudmannaskap är 
resurskrävande både av personella resurser samt ekonomiska medel. 
Det är viktigt att arbetet får en politisk prioritering, genom tilldelning av 
extra resurser eller att andra uppdrag som samhällsbyggnadskontoret 
förväntas utföra får vänta. Resurser motsvarande cirka 6 tjänster till en 
kostnad på cirka 4 miljoner kronor årligen behöver tillskapas inom 
samhällsbyggnadskontoret under åren för övertagande. Utöver detta 
beräknas detaljplanearbetet för de prioriterade utvecklingsorterna kosta 
cirka 19,3 miljoner kronor. Tidplanen är svår att uppskatta innan vi vet 
mer om förutsättningarna men estimeras till mellan 15-25 år för de 
prioriterade utvecklingsorterna. Processen föreslås följa kommunens 
ordinarie budgetprocess. 

Utöver personalkostnader kommer även externa kostnader att uppstå 
under övertagandeprocessen. För den kostnadsfördelning som föreslås 
beräknas kommunens externa kostnader uppgå till någonstans mellan 
16,7 - 25 miljoner kronor för övertagande av vägföreningarna inom de 
utpekade utvecklingsorterna. Vägföreningarnas kostnader beror till stor 
del på standarden av anläggningen vilket först blir tydligt efter analys- 
och utredningsfasen för varje ansökande vägförening. 

I rapporten presenteras förslag på de standardkrav som kommunen ställer 
för övertagande av allmän plats. I standarden finns också krav på en 
fungerande dagvattenhantering. Standardkraven är lägre än kommunens 
nybyggnationsstandard. 
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Standarden på infrastrukturen inom vägföreningars områden är ofta lägre 
än kommunen som helhet. I andra delar av kommunen där kommunen är 
huvudman har högre standard finansierats med avgifter i samband med 
tomtförsäljningen vid områdets exploatering det vill säga att
fastighetsägarna själva har betalat för en högre standard. 

Efter genomfört övertagande av huvudmannaskap för allmän plats får 
kommunen en ökad drift- och reinvesteringskostnad för den tillkommande 
allmänna platsmarken. På sikt kan också kommunen vilja arbeta mer med 
utveckling i ytterområdena så som att utveckla lekmiljöer, parker etcetera. 
Detta kommer medföra ökade personalresurser samt 
investeringskostnader för dessa projekt. 

Ekonomiska konsekvenser
De ekonomiska konsekvenserna för kommunen av ett övertagande kan 
delas upp i två delar. Dels är det kostnaderna för själva 
övertagandeprocessen och dels de ökande löpande kostnaderna för den 
tillkommande platsmarken. Samtliga kostnader är i dagsläget mycket 
svåra att uppskatta då en djuplodande analys av allt från 
planförutsättningar till teknisk standard saknas. 

De beräknade kostnaderna nedan bygger på övertagande av vägföreningar 
inom de prioriterade utvecklingsorterna. Beräkningen innehåller dock 
stora osäkerhetsfaktorer då projektet inte kunnat gå in på djupet i 
analyserna.

Kostnader för övertagandeprocessen

Detaljplanekostnader 19,3 miljoner kronor

Personalkostnader 4 miljoner kronor årligen

Externa kostnader 16,7-25 miljoner kronor

Ungefärligt kostnadsspann per år om 
arbetet skulle ta 20 år

5,8- 6,2

Den estimerade tidplanen för övertagande är 15-25 år.

Kostnader för årlig drift, reinvestering och investering
Utöver kostnaden för övertagandeprocessen tillkommer även årliga 
kostnader för drift, underhåll och investering för den tillkommande 
allmänna platsmarken. Den beräknade ökningen på årlig drift- och 
reinvesteringsbudgeten uppskattas till 31,3-52,7 miljoner kronor. 
Kostnaderna består av ökade resursbehov inom kontoret, kostnader för 
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drift och reinvestering. Då vi i dagsläget inte vet standarden på 
vägföreningarnas anläggningar är det mycket svårt, för att inte säga 
omöjligt, att beräkna de kommande behoven av reinvesteringar och 
investeringar. Först efter analys i utredningsfasen kan en mer korrekt 
siffra tas fram. Kostnaden kommer också vara starkt beroende av hur 
mycket kommunen kommer vilja satsa på investering i kommunens 
ytterområden.

De ökade driftkostnaderna kommer efterhand när/om kommunen blir 
huvudman och/eller att avtal tecknas om utökat driftövertagande. 
Tidplanen för detta är 15-25 år. Kontoret kommer löpande äska medel 
inom den ordinarie budgetprocessen. 

Utöver dessa kostnader kommer utökningen av områdena troligen 
innebära att mer resurser behövs då kommunen på sikt vill jobba med 
utveckling i orterna. Ett tillägg på fyra resurser inom 
utvecklingsenheterna på kontoret skulle innebära en ökad 
personalkostnad på 2,7 miljoner kronor samt investeringskostnader för 
dessa projekt. 

Minskade bidrag och medlemsavgifter
Idag betalar Norrköpings kommun ut bidrag för väg- och grönyta till en 
summa av 5 miljoner kronor till föreningarna inom de prioriterade 
utvecklingsorterna. Föreningarna får också pengar av kommunen genom 
att kommunen har andelar i vägföreningarna utifrån våra fastigheter. För 
de prioriterade utvecklingsorterna är denna summa runt 1,3 miljoner 
kronor årligen. Dessa kostnader skulle vid ett övertagande upphöra.

Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar med instämmande av Olle Vikmång (S), Christian 
Widlund (C), Nicklas Lundström (V), Reidar Svedahl (L), Christopher 
Jarnvall (SD), Robert Nordman (MP) och Tomas Tekmen (KD) bifall till 
samliga beslutspunkter.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger endast ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen.

___________________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (Y. Persson)
Samhällsplaneringsnämnden 
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§ 118 Risk- och sårbarhetsanalys för mandatperiod 
2022 - 2026 
KS 2022/0077

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Risk- och sårbarhetsanalys för mandatperiod 2022-2026 fastställdes vid 
kommunstyrelsens sammanträde den 20 juni 2023.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (K. Jouper)
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§ 119 Inriktningsbeslut gällande överföringsledning 
för vatten till Finspång 
KS 2023/0848

Beslut
Kommunfullmäktige ställer sig bakom Nodras AB:s fortsatta process för 
att fördjupa utredningen om vad som krävs för att bygga 
överföringsledning för vatten till Finspång.

Sammanfattning
Nodra AB har under ett antal år tillsammans med Finspångs Tekniska 
AB utrett möjligheten att samverka kring vattenförsörjningen för 
Finspångs tätort. Olika alternativ har utretts, och Finspångs Tekniskas 
styrelse samt moderbolag FFIA har nu tagit ett inriktningsbeslut att gå 
vidare med alternativet att förse Finspångs tätort med vatten via en 
överföringsledning från Norrköping. 

Kommunfullmäktige föreslås ta ett inriktningsbeslut avseende Nodra 
AB:s fortsatta utredning gällande överföringsledning för vatten till 
Finspång.

Beskrivning av ärendet
Då Blekens vattenverk, vilket förser Finspångs tätort med dricksvatten, 
är i stort behov av renovering har Finspångs Tekniska AB utrett olika 
alternativ för att säkra Finspångs vattenförsörjning på sikt. Tillsammans 
med Nodra AB har såväl gemensamt vattenverk som överföringsledning 
från Norrköping till Finspång utretts. Nodra AB’s interna utredningar 
visar att Borgs vattenverk i Norrköping kommer ha kapacitet att förse 
Finspångs tätort med vatten. En överföringsledning till Finspång skulle 
innebära fördelar även för Nodra AB, bland annat genom att kapaciteten 
för dricksvatten till Svärtinge skulle kunna utökas på ett bra sätt. 
Kundunderlaget skulle öka med ca 15 000 personer, och samverkan för 
att lösa framtidens utmaningar gällande vattenförsörjningen är något 
som förespråkas av bland annat branschorganisationen Svenskt Vatten. 

Ett inriktningsbeslut att fortsätta utredningen att förse Finspångs tätort 
med dricksvatten från Norrköping via en överföringsledning innebär att 
Nodra AB tillsammans med Finspångs Tekniska AB kommer fördjupa 
utredningen om vad som krävs för att bygga överföringsledningen. En 
detaljerad projektering kommer göras för att komma fram till ett slutligt 
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förslag på sträckning av ledning, samt övriga lösningar som krävs för en 
framtidssäkrad vattenförsörjning. Utredningen kommer även arbeta fram 
en affärsmodell som reglerar ansvar och ekonomiska förutsättningar. 

Målet med den fördjupade utredningen är att ta fram ett underlag för 
investeringsbeslut för den föreslagna lösningen.

Ekonomiska konsekvenser
Under uppstarten av den fördjupade utredningen hösten 2023 kommer en 
projektör handlas upp av Finspångs Tekniska AB. Kostnaderna kommer 
att fördelas mellan Finspångs Tekniska AB och Nodra AB.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsen kontor (P. Olausson)
Nodra AB
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§ 120 Riktlinje för upphandling och inköp
KS 2023/0582

Beslut
1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa riktlinje för upphandling och 

inköp. 

2. Kommunfullmäktige överlåter till kommunstyrelsen att besluta om 
framtida ändringar avseende riktlinje för upphandling och inköp.

3. Kommunfullmäktige beslutar att upphäva Riktlinje angående 
behörighet att besluta om att ingå avtal för kommunens räkning 
Diarienummer KS-2004.4765. 

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Maria Sayeler Behnams (S) 
ändringsyrkande reserverar sig samtliga ledamöter och tjänstgörande 
ersättare från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 25 augusti 2020 att tillsätta en politisk 
arbetsgrupp med uppgift att ta fram ett förslag på en ny riktlinje för 
upphandling och inköp. Under arbetet med de nya styrdokumenten valde 
gruppen att föreslå en uppdelning i två styrdokument, ett mer 
övergripande i form av ett inriktningsdokument för upphandlings- och 
inköp samt ett mer detaljerat styrdokument i form av en riktlinje för 
upphandling och inköp. 

Arbetsgruppen föreslår även att Kommunfullmäktige beslutar att upphäva 
”Riktlinje angående behörighet att besluta om att ingå avtal för 
kommunens räkning” diarienummer KS-2004.4765. Riktlinjen ersätts av 
avsnitt 5.4 i riktlinje för upphandling och inköp KS 2023/0582. 

Arbetsgruppen beslutade under beredning av ärendet att förslaget till nya 
styrdokument inom upphandlings- och inköpsområdet skulle skickas på 
remiss till företrädare för näringslivet (medlemmar i kommunens 
näringslivsråd, Svenskt näringsliv samt Företagarna). Kommunens 
samtliga kontor samt de kommunägda bolagen har också beretts möjlighet 
att yttra sig innan arbetsgruppens formulerat det slutliga förslaget till 
kommunstyrelsen. 
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Arbetsgruppen hanterande remissvar och beslutade om det slutliga förslaget 
vid möte den 31 maj 2023.

Ekonomiska konsekvenser
Riktlinjen för upphandling och inköp bedöms inte medföra några 
ekonomiska konsekvenser.

Yrkanden
Maria Sayeler Behnam (S) yrkar med instämmande av Nicklas Lundström 
(V) och Andreas Bohlin (S) på följande ändring:

Att krav på särskilda arbetsrättsliga kollektivavtalsliknande villkor ska
ställas i alla upphandlingar där det är behövligt. Avtalsvillkoret ska ange
lön, semester, arbetstid, försäkringar och tjänstepension som arbetstagarna
som ska utföra arbetet enligt kontraktet minst ska tillförsäkras.

Sophia Jarl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt 
avslag på Maria Sayeler Behnams (S) ändringsyrkande.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig även Magnus 
Cato (S).

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade ställer ordföranden förslagen mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Votering begärs.

De ledamöter som avser bifalla Maria Sayeler Behnams (S) ändringsyrkande 
trycker på röd knapp. 

De ledamöter som avser bifalla kommunstyrelsens förslag trycker på grön 
knapp.

De ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp.

Omröstningen utfaller med 49 röster för att bifalla kommunstyrelsens 
förslag (grön knapp), 36 röster om att bifalla Maria Sayeler Behnams (S) 
ändringsyrkande (röd knapp). Ingen avstod från att rösta. 
Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga § 120a.
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___________________________________
Sänt till:
Samtliga kontor
Samtliga kommunägda bolag
Kommunstyrelsens kontor (B. Andrén)
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Voteringsbilaga § 120a

Riktlinje för upphandling och inköp

JA  49
NEJ  36
AVSTÅR 0
TOTALT  85

Följande personer har röstat JA (grön knapp)
Anna Edebo (C), Patrik Palm (M), Peter Pöllä (SD), Conny Passmark 
(M), Wasuthida Pinsakulnee (SD), Marianne Visti (SD), Kerstin 
Nordenberg (M), Criss Hagfeldt (M), Göran Persson (SD), Juris Irschs 
(M), Eva-Britt Passmark (M), Marcus Fägerstrand (M), Niclas Clarén 
(KD), Jenny Lisiderius (KD), Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt Sjöberg 
(KD), Sophia Jarl (M), Ingrid Cassel (M), Roger Eklund-Åkesson (M), 
Anna Sotkasiira Wik (M), Simone Öhrn (KD), Juno Blom (L), Monica 
Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek (M), Said Nison (M), 
Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist (L), Benny Sellborn (SD), Clara 
Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), Per Helgesson (M), Kay 
Andersson (C), Alexandra Asp (C), Annelie Johansson (SD), Florian 
Aranda (SD), Filip Morell (M), Carina Melefors (M), Anders Magnusson 
(M), Christian Widlund (C), Linda Nilsson (SD), Daniella Mårtensson 
(SD), Thomas Svensson (SD), Erik Johansson (SD), Gunilla Hellberg 
(SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Anders Boqvist (M), Simon 
Johansson (M),

Följande personer har röstat NEJ (röd knapp)
Karolina Eriksson (V), Maj Kalwa (S), Inger Petersson (S), Jan Malmberg 
(S), Lena Lundman (S), Heléne Alpfjord Wylde (V), Annette Sjöö (S), 
Andreas Bohlin (S), Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy 
Flores (S), Ann-Christine Nordqvist (S), Nicklas Lundström (V), Irma 
Görtz (S), Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Magnus Cato (S), 
Marie Matsson (V), Annika Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Senad 
Mutic (S), Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Ingemar Hillerström 
(MP), Hedda Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), 
Henrik Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), 
Alexander Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), Joel 
Brånäs (S), Lena Wass (S), Mats Nilsson (S)
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§ 121 Inriktningsdokument för upphandling och inköp 
i Norrköpings kommun och kommunägda bolag 
KS 2023/0583

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa Inriktningsdokument för 
upphandling och inköp.  

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 25 augusti 2020 att tillsätta en politisk 
arbetsgrupp med uppgift att ta fram ett förslag på en ny riktlinje för 
upphandling och inköp. Under arbetet med de nya styrdokumenten valde 
gruppen att föreslå en uppdelning i två styrdokument, ett mer 
övergripande i form av ett inriktningsdokument för upphandlings- och 
inköp samt ett mer detaljerat styrdokument i form av en riktlinje för 
upphandling och inköp. 

Arbetsgruppen beslutade under beredning av ärendet att förslaget till nya 
styrdokument inom upphandlings- och inköpsområdet skulle skickas på 
remiss till företrädare för näringslivet (medlemmar i kommunens 
näringslivsråd, Svenskt näringsliv samt Företagarna). Kommunens 
samtliga kontor samt de kommunägda bolagen har också beretts möjlighet 
att yttra sig innan arbetsgruppens formulerat det slutliga förslaget till 
kommunstyrelsen. 

Arbetsgruppen hanterande remissvar och beslutade om det slutliga 
förslaget vid möte den 31 maj 2023.

Ekonomiska konsekvenser
Inriktningsdokument för upphandling och inköp bedöms inte medföra 
några ekonomiska konsekvenser.

___________________________________
Sänt till:
Samtliga kontor
Samtliga kommunägda bolag
Kommunstyrelsens kontor (B. Andrén)
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§ 122 Uppdrag om försäljning av fastigheter
KS 2023/0596

Beslut
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med följande motivering:

Att ärendet återremitteras för att ge svar på om fastigheterna skulle 
kunna användas för annan kommunal verksamhet, eller uthyrning till 
extern hyresgäst.

Beskrivning av ärendet
Kommunen äger ett stort antal fastigheter. Skolor, förskolor, 
kontorslokaler, verksamhetslokaler med flera. Alla matchar inte de behov 
av lokaler som finns inom kommunens verksamheter. Malmska skolan, 
Lennings sjukhem samt Strömvillan är idag tomställda och lämpliga att 
utredas för en försäljning på den öppna marknaden. De aktuella lokalerna 
att utreda har i perioder stått tomma och skulle även kräva ombyggnation 
för att kunna användas inom kommunal verksamhet. De bedöms samtidigt 
inneha stora kulturhistoriska värden och vara viktiga byggnader som visar 
på Norrköpings historia. Inför en försäljning är det därför av stor vikt att det 
görs en grundlig genomgång av byggnadernas tekniska och 
fastighetsjuridiska status. I utredning och genom ändamålsenlig 
detaljplaneläggning ska även en lämplig framtida användning och det 
kulturhistoriska skyddet säkerställas. Samhällsplaneringsnämnden ansvarar 
för försäljning av kommunala fastigheter och ges härmed uppdraget att 
utreda förutsättningarna för en försäljning och om så bedöms lämpligt även 
genomföra försäljningarna.

Samhällsplaneringsnämnden ges även ett uppdrag om att utreda om det 
finns andra lämpliga fastigheter för försäljning. Lämplighetsbedömningen 
ska göras utifrån ett långsiktigt lokalförsörjningsbehov.

Ekonomiska konsekvenser
Utredning av förutsättningar för försäljning innebär diverse utrednings- 
kostnader samt kostnader för detaljplaneändring, fastighetsreglering med 
flera omkostnader vid eventuell försäljning. Men den framtida vinsten vid 
eventuell försäljning bedöms innebära ett överskott till kommunen.
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Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar med instämmande av Christopher Jarnvall (SD) 
och Florian Aranda (SD) bifall till kommustyrelsens förslag till beslut 
samt på följande ändring:

I att-sats 1 stryks ”del av fastigheten Bollen 5 (Lennings sjukhem).

Olle Vikmång (S) yrkar med instämmande av Robert Nordman (MP) och 
Nicklas Lundström (V) på återremiss.

Motivering

Att ärendet återremitteras för att ge svar på om fastigheterna skulle kunna 
användas för annan kommunal verksamhet, eller uthyrning till extern 
hyresgäst. 

I det fall återremiss faller yrkar Olle Vikmång (S) avslag till förmån för 
eget yrkande där Robert Nordman (MP) instämmer i beslutspunkt ett och 
två.

Att kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att
utreda förutsättningarna för försäljning av fastigheten Öster Huken 1
(Malmska skolan) samt del av fastigheten Bollen 5 (Lennings sjukhem).

Att kommunfullmäktige ger samhällsplaneringsnämnden i uppdrag att, 
efter genomförd utredning, bedöma lämpligheten av en försäljning av
fastigheterna och genomföra nödvändiga detaljplaneändringar,
fastighetsrättsliga regleringar samt i övrigt nödvändiga åtgärder och
därefter eventuellt genomföra försäljningarna.

Att utredningen av försäljning av fastigheten Östra Huken 1(Malmska
skolan), Bollen 5 (Lennings sjukhem) och Kneippen 1:4 (Strömvillan) ska
göras med förbehåll att fastigheterna inte får säljas till en aktör som
förväntas bedriva eller hyra ut för skolverksamhet.

Motivering

Utifrån skolnedläggningar med motiveringen att kommunen har tomma
skolplatser så ser vi en risk med att fastigheterna säljs till aktörer som 
avser öppna fler skolor. Fler skolor behövs inte i kommunen och 
etableras fler skolor kommer kommunen att stå inför en överetablering 
igen.

Nicklas Lundström (V) yrkar i det fall återremiss faller på avslag.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23(82)

2023-08-28
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Christian Widlund (C) yrkar enligt följande ändring:

Att Kneippen 1:4 (Strömvillan) inte ska ingå i uppdrag om utredning av
förutsättningar om försäljning.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade konstaterar ordföranden att det 
föreligger flera förslag till beslut och ställer först proposition om ärendet 
ska avgöras idag eller om ärendet ska återremitteras. Förslagen ställs mot 
varandra och ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att 
ärendet ska avgöras idag.

Votering begärs

De ledamöter som avser att ärendet ska avgöras idag trycker på grön knapp. 

De ledamöter som avser återremitera ärendet trycker på röd knapp.

De ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp.

Omröstningen utfaller med 45 röster för att avgöra ärendet idag (grön 
knapp), 40 röster om att återremittera ärendet (röd knapp). Ingen avstod från 
att rösta. 
Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga § 122a.

Omröstningen resulterar i en minoritetsåterremiss. Detta innebär att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras.

___________________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (H. Haugness, A. Amrén)
Kommunstyrelsens kontor
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Voteringsbilaga § 122a

Uppdrag om försäljning av fastigheter

JA  45
NEJ  40
AVSTÅR 0
TOTALT  85

Följande personer har röstat JA (grön knapp)
Patrik Palm (M), Peter Pöllä (SD), Conny Passmark (M), Wasuthida 
Pinsakulnee (SD), Marianne Visti (SD), Kerstin Nordenberg (M), Criss 
Hagfeldt (M), Juris Irschs (M), Göran Persson (SD), Eva-Britt Passmark 
(M), Marcus Fägerstrand (M), Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius 
(KD), Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), 
Ingrid Cassel (M), Roger EklundÅkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), 
Simone Öhrn (KD), Juno Blom (L), Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl 
(L), Olle Connman Ek (M), Said Nison (M), Christer Frey (M), Fredrik
Bergqvist (L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher 
Jarnvall (SD), Per Helgesson (M), Annelie Johansson (SD), Florian 
Aranda (SD), Filip Morell (M), Carina Melefors (M), Anders Magnusson 
(M), Linda Nilsson (SD), Daniella Mårtensson (SD), Thomas Svensson 
(SD), Erik Johansson (SD), Gunilla Hellberg (SD), Lottie Carlzon (SD), 
Ned Wallin (M), Anders Boqvist (M), Simon Johansson (M),

Följande personer har röstat NEJ (röd knapp)
Karolina Eriksson (V), Maj Kalwa (S), Anna Edebo (C), Inger Petersson 
(S), Jan Malmberg (S), Heléne Alpfjord Wylde (V), Lena Lundman (S), 
Annette Sjöö (S), Andreas Bohlin (S), Maria Sayeler Behnam (S), Olle 
Vikmång (S), Willy Flores (S), Ann-Christine Nordqvist (S), Nicklas 
Lundström (V), Irma Görtz (S), Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander 
(S), Magnus Cato (S), Marie Matsson (V), Annika Kaiser (V), Tobias 
Holmberg (V), Senad Mutic (S), Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), 
Ingemar Hillerström (MP), Hedda Ottesen (MP), Marine Brunius (V), 
Elin Melander (V), Henrik Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise 
Malmström (S), Alexander Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert 
Nordman (MP), Kay Andersson (C), Alexandra Asp (C), Joel Brånäs (S), 
Lena Wass (S), Mats Nilsson (S), Christian Widlund (C),
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§ 123 Utökat verksamhetsområde - Skärblacka 
KS 2023/0816

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade verksamhetsområde 
i Skärblacka för:

•Vatten
•Spillvatten
•Dagvatten gata

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten-, dag- och 
spillvattennätet. Enligt dessa tre beslut utökas det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten-, spill- och dagvatten gata till att omfatta 
fastigheter enligt bifogade bilagor (KS 2023/0816-2).

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som 
ska erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet 
innefattar. Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas 
anläggningsavgift finansieras av Nodra AB.
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___________________________________
Sänt till:
Nodra AB (C. Jonsson)
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§ 124 Utökat verksamhetsområde - Kullerstad 8:3
KS 2023/0815

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade verksamhetsområde 
i Kullerstad 8:3 för:

•  Vatten
•  Spillvatten

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten- och spillvattennätet. 
Enligt dessa två beslut utökas det befintliga verksamhetsområdet för 
vatten- och spillvatten till att omfatta fastigheten enligt bifogade bilagor 
(KS 2023/0815-2).

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som 
ska erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten.

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet 
innefattar. Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas 
anläggningsavgift finansieras av Nodra AB.

___________________________________
Sänt till:
Nodra AB (C. Jonsson)
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§ 125 Verksamhetsområde - Svärtinge
KS 2023/0817

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade verksamhetsområde 
i Svärtinge för:

•Vatten
•Spillvatten

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten- och spillvattennätet. 
Enligt dessa två beslut utökas det befintliga verksamhetsområdet för 
vatten, och spillvatten till att omfatta fastigheter enligt bifogade bilagor 
(KS 2023/0817-2).

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som 
ska erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten.

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. 

Huvudmannen är skyldig att ordna med de vattentjänster som 
verksamhetsområdet innefattar. Den del av investeringen som inte täcks 
av fastigheternas anläggningsavgift finansieras av Nodra AB.
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___________________________________
Sänt till:
Nodra AB (C. Jonsson)
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§ 126 Uppdrag om ny vision för Norrköpings kommun
KS 2023/1035

Beslut
1. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsens kontor i uppdrag att ta 

fram en ny vision för Norrköpings kommun.

2. Den nya visionen kommer ersätta de nu gällande visionerna, Vision 
2035 och Klimatvision Linköping-Norrköping. 

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Christian Widlunds (C) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare 
från Centerpartiet och Miljöpartiet.

Mot beslutet att avslå Christian Widlunds (C) tilläggsyrkande om 
beslutspunkt tre reserverar sig samtliga ledamöter och tjänstgörande 
ersättare från Vänsterpartiet och Socialdemokraterna.

Beskrivning av ärendet
En vision är en beskrivning av en önskad framtid. Visionen ska vara en 
ledstjärna som är levande i människors medvetande och ger en bild av det 
framtida Norrköping. Den riktar sig till medborgare, förtroendevalda och 
anställda. I Norrköpings kommuns styrmodell är visionen överst i den 
hierarki av mål som styr verksamheten. Visionen är långsiktig och gäller 
över flera mandatperioder.

I takt med att samhället utvecklas och förändringar sker i omvärlden finns 
det behov av att med jämna mellanrum se över eller formulera om 
visionen.

Den nu gällande Vision 2035, KS 2015/0363, tog kommunfullmäktige 
beslut om den 25 april 2016. I Vision 2035 framgår det att Norrköpings 
kommun ska vara en kommun med fler än 175 000 invånare år 2035. 
Under de senaste åren har befolkningstillväxten i Norrköping mattats av. 
Norrköpings kommuns befolkning växer fortfarande, men inte i samma 
takt som tidigare. Enligt befolkningsprognosen 2023 kommer det finnas 
154 500 norrköpingsbor år 2035. Glappet mellan vision och prognos är en 
anledning till att det finns behov av att ta fram en ny vision för 
Norrköpings kommun.
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Den gemensamma klimatvisionen som Norrköpings kommun och 
Linköpings kommun har tillsammans antogs av kommunfullmäktige 
2008. Innehållet i klimatvisionen finns numer i flera andra styrande 
dokument i Norrköpings kommun. Intentionen som finns i visionen 
inkluderas i arbetet med framtagande av den nya visionen.

Ramar för visionsarbetet
Under hösten 2023 kommer en genomförandeplan tas fram. Arbetet med 
att ta fram den nya visionen sker därefter under 2024 med målsättningen 
om att antas av kommunfullmäktige i början av 2025. 

Följande punkter är vägledande för arbetet:

• Visionen beskriver en önskad framtidsbild av hela Norrköpings 
kommun, det vill säga både för platsen och organisationen.

• Visionen gäller för hela Norrköpings kommun, det vill säga 
nämnder, styrelser, kontor och bolag.

• I arbetet involveras förtroendevalda, medarbetare, invånare, 
näringsliv, civilsamhället och studenter. Redan befintliga forum från 
olika delar av samhället ska användas som arena för dialog.

• Genomförandet koordineras med befintliga och kommande arbeten 
med koppling till platsutveckling och platsmarknadsföring.

Ekonomiska konsekvenser
Arbetet med att ta fram en ny vision kommer medföra kostnader, till 
exempel i form av arbetstid från olika delar av organisationen. I 
genomförandeplanen kommer kostnaderna preciseras närmare och vid 
behov inkluderas i arbetet med kommunfullmäktiges ändringsbudget. 
Ambitionen är att så långt det är möjligt använda befintliga resurser.

Yrkanden
Christian Widlund (C) yrkar med instämmande av Robert Nordman 
(MP) avslag i första hand och yrkar på att en tredje beslutspunkt ska 
läggs till med följande motivering i det fall avlagsyrkandet faller.

Forumet ”Beredning för strategiska frågor” ska utgöra politisk 
referensgrupp under hela processen.

Marie Matsson (V) yrkar med instämmande av Maria Sayeler Behnam 
(S) bifall till Christian Widlunds (C) tilläggsyrkande. 
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Maria Sayeler Behnam (S) yrkar med instämmande av Sophia Jarl (M) 
och Monica Holtstad (L) bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Sophia Jarl (M) yrkar avslag till Christian Widlunds (C) tilläggsyrkande.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger tre förslag till beslut. 

Ordföranden ställer först proposition gällande bifall till kommunstyrelsen 
förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt detta.

Därefter ställer ordföranden proposition gällande Christian Widlunds (C) 
avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige avslår avslagsyrkandet.

Därefter ställer ordförande proposition gällande Christian Widlunds (C) 
tilläggsyrkande och finner att kommunfullmäktige avslår tilläggsyrkandet.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (E. Ekström)
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§ 127 Kommunfullmäktiges val av nämndemän till 
Norrköpings Tingsrätt för perioden 2024-2027
KS 2023/0098

Beslut
Kommunfullmäktige utser följande till nämndemän i Norrköpings tingsrätt 
för tiden 2024-01-01 till 2027-12-31. 

Moderaterna 20 st

Carola Liljestrand
Christine Karmfalk
Criss Hagfeldt
Emil Steen
Esa Mikkonen
Eva-Britt Passmark
Finn Bengtsson
Jan Arvidsson
Jonatan Bergendahl
Kenneth Eriksson
Kjerstin Drott
Lars Nilsson
Leif Tollin
Lena Månsson
Marcus Fägerstrand
Matilde Abejon
Noha Nizar Adnan
Slobodan Jakolini
Susanna Wilhelmsson
Tommy Gustafsson

Arbetarpartiet Socialdemokraterna 23 st 

Anneli Andersson
Aleksandar Runic
Annika Crona
Nicklas Ringman
Annika Lindstammer
Faissal Gharib
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Gunilla Grenestam
Göran Holm
Inger Holm Larson
Hans Andersson
Jennifer Ziljat
Johnny Sköld
Lena Håkansson
Kim Vang Nielsen
Maria Malmesjö-Särevall
Birgitta Lindström
Monika Silvenius
Lars-Inge Axelsson
Olga Abramova
Mats Andersson
Rosanna Karlsson
Roland Björklund
Susanna Tell

Liberalerna 3 st

Melinda Grönstrand
Nicklas Salomonsson
Eva Asmar

Centerpartiet 3 st

Johanna Forsell
Mikael Appelberg
Ammar Kheder

Vänsterpartiet 7 st

Marita Andersson
Ulrika Persson
Karolina Eriksson
Elias Ibrahim
Lova Hästö
Richard Alpfjord Wylde
Frida Enebro

Miljöpartiet 2 st 

Göran Rumenius
Loella Fjällskog
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Kristdemokraterna 4 st 

Nils-Olof Nilsson
Kent Färnström
Darin Isaksson
Edna Aghammar

Sverigedemokraterna 14 st

Johan Fagerström
Lars Petersson
Michael Andersson
Mikael Göjefors
Annelie Johansson
Jessie Johansson  
Kent Hegestad
Robert Ulff
Erik Johansson
Thomas Svensson
Benny Sellborn

Vakans
Vakans
Vakans

Beskrivning av ärendet
Val av nämndemän ska göras 2023 för en tjänstgöringsgrad om fyra år som 
börjar den 1 januari 2024.

___________________________________
Sänt till:
De valda
Norrköpings Tingsrätt
Troman
Lönecenter
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§ 128 Motion av Fredrik Björkman (M) gällande 
försäljning av före detta Lennings sjukhem 
KS 2021/0479

Beslut
Kommunfullmäktige återremitterar ärendet med följande motivering:

Med anledning av önskad återremittering kring ärendet om utredning 
för försäljning av fastigheter så yrkar Socialdemokraterna även på
återremittering av motionen. Anledningen till återremittering är att 
man önskar att få ta del av mer information gällande möjligheter till 
uthyrning eller annan kommunal verksamhet i fastigheterna.

Beskrivning av ärendet
Fastigheten (14 000 kvm tomtareal) Bollen 5, Lennings sjukhem 
(Södra Promenaden 2A), har sedan 1888 nyttjas för äldrevård, först 
genom Stiftelsen Mathilda Ljungstedts regi och sedan av vård- och 
omsorgsnämnden. Byggnaden ägdes under lång tid av stiftelsen och 
förvärvades av kommunen hösten 2016 och från 2017 övergick även 
driften av verksamheten i kommunal regi. Fram till halvårsskiftet 2019 
fungerade byggnaden som äldreboende och har sedan varit tomställd 
på grund av att den inte uppfyller dagens myndighetskrav.

En del av byggnaden används nu tillfälligt från våren 2021 fram till Q1 
2024 av vård- och omsorgskontoret för daglig verksamhet enligt lagen 
om stöd och service för vissa funktionshindrade (LSS) och 
socialtjänstlagen (SoL). Det avser verksamheten Nyckeln som tidigare 
har bedrivits i lokaler på Sandbyhovsområdet, men där byggnaden 
numer är riven för framtida utveckling av området.

Norrevo, numer SHBK, har genomfört en förstudie för att undersöka 
förutsättningarna att kunna nyttja Lennings sjukhem i framtiden för 
kommunal verksamhet. Inriktningen har varit att se om det finns en 
möjlighet att använda byggnaden för kommunal kontorsverksamhet. 
Lennings sjukhem har en area som uppgår till ca 3 500 kvm och kan 
inrymma ca 80-100 arbetsplatser. Många av de kommunala kontoren 
är idag lokaliserade i inhyrda lokaler med relativt hög lokalkostnad. 
Tillsammans med Vård- och Omsorgskontoret har vi funnit att 
kontorsverksamheten som idag bedrivs i Kv. Kannan är lämplig att 
flytta till Lennings sjukhem efter ombyggnad.
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Beräkningarna som ligger till grund för investeringsäskandet för 2023 
visar att kommunens lokalkostnader kan reduceras med ca 3,0 mkr /år 
genom att lämna de inhyrda lokalerna i Kv. Kannan och istället nyttja 
Lennings.

Det handlar således inte om att öka antalet kontorsarbetsplatser för 
kommunal verksamhet utan att ersätta befintliga kontorslokaler.

Detta överensstämmer med den grundläggande inriktningen att nyttja 
egna fastigheter som finns disponibla för att reducera den samlade 
lokalkostnaden eller för att möta ett ökat behov. För att 
kontorsverksamhet ska vara möjlig måste lokalerna anpassas avseende 
framförallt installationer och förändringar av rumsbildningar.

På fastigheten Bollen 5 finns, förutom byggnaden Lennings sjukhem, 
även byggnaden Mathildagården (Södra Promenaden 2B) på ca 1 500 
kvm. Mathildagården har tidigare nyttjats som demensboende och 
användes som covid-enhet till juni 2021. Från januari 2022 till januari 
2023 nyttjas Mathildagården för Kolmårdens dagliga verksamhet för att 
sedan, under 2023, byggas om till permanenta lokaler avsedda för 
Nyckelns dagliga verksamhet. Investeringsmedel finns beviljade för 
Mathildagården och verksamheten beräknas flytta över från Lennings 
till Mathildagården Q1 2024.

Under förutsättning att äskade investeringsmedel bibehålls kommer 
projekteringsarbetet gällande ombyggnationen av Lennings till kontor 
att påbörjas Q1 2023 och ombyggnationen skall kunna påbörjas Q2 
2024 efter att Nyckelns verksamhet har flyttat till permanenta lokaler i 
Mathildagården.

Inriktningen har ändrats från tänkta boenden till verksamheter som inte 
kräver någon avgränsad utemiljö och därmed inte påverkar 
tillgängligheten till parken.

Investeringsmedel för ombyggnationen av Mathildagården beslutades i 
budget 2020 men har inte påbörjats på grund av den detaljplaneändring 
som ska genomföras för Lennings sjukhem. Eftersom ombyggnation av 
Mathildagården inte ekonomiskt har påbörjats finns möjlighet att 
avbryta projektet och annan lokalisering för den dagliga verksamheten 
får sökas. Detta medför dock konsekvenser för vård- och 
omsorgsnämndens behovsplanering.
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Vid en eventuell försäljning av fastigheten för kommersiellt bruk på 
marknaden måste detaljplaneändring ske samt eventuell 
fastighetsreglering om byggnaderna behöver separeras.

Enligt den detaljplaneändring som pågår inom 
samhällsbyggnadskontoret för kontorsverksamhet kommer även förslag 
finnas om att del av mark som ligger öster om Lennings sjukhem ska 
regleras över till allmän parkmark. Enligt nuvarande detaljplan finns en 
q-märkning för området, eftersom byggnaderna och området kring 
sjukhemmet har ett högt kulturmiljövärde. En antikvarisk 
byggnadsinventering har nyligen gjorts på uppdrag av 
samhällsbyggnadskontoret och den visar att det även finns höga 
kulturhistoriska värden inuti byggnaden Lennings sjukhem.

En försäljningsintäkt för fastigheten Bollen 5 är starkt avhängig vad 
detaljplanen medger, vilket innebär att det är svårt att bedöma nivån. 
Om en detaljplaneförändring genomförs som tillåter allehanda 
kommersiell verksamhet kan priset uppskattas till mellan 70 – 100 mkr.

Ekonomiska konsekvenser

Att nyttja Lennings sjukhem för kommunal kontorsverksamhet innebär 
att lokalkostnaden kan reduceras med ca 3,0 mkr per år om de inhyrda 
lokalerna i Kv. Kannan lämnas. Omvärldsläget kan dock påverka 
projektkostnaden negativt vilket också påverkar reduktionen av 
lokalkostnaden.
En försäljning av fastigheten Bollen 5 bedöms inbringa en 
försäljningsintäkt på ca 70 – 100 mkr om detaljplanen har rätt 
förutsättningar. Fastigheten har idag ett bokfört värde i räkenskaperna 
på ca 25 mkr.

PM - Komplettering av tjänsteskrivelse (2023-08-10)
Tjänsteskrivelsen kompletteras med följande justeringar och 
förtydliganden:

1. Äldrevården har bedrivits av Stiftelsen John och Mathilda 
Lennings sjukhem, och därefter i kommunal regi.

2. I den ursprungliga tjänsteskrivelsen anges att byggnaden tillfälligt 
används för daglig verksamhet fram till Q1 2024, den nya 
tidsangivelsen är Q4 2024.
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3. Tjänsteskrivelsen anger också en beräknad reduktion av 
kommunens lokalkostnader med ca 3,0 mkr/år, beloppet skall 
justeras uppåt till c:a 4,0 mkr/år, efter en eventuell ombyggnad 
till kontor.

4. Ombyggnaden av Mathildagården är påbörjad och den dagliga 
verksamheten Nyckeln beräknas flytta från de temporära lokalerna 
i Lennings till Mathildagården under Q3 2024.

5. Detaljplaneändringen vann laga kraft den 17 november 2022 och 
huvudsyftet är att möjliggöra för centrum- och kontorsverksamhet 
i Lennings före detta sjukhemsbyggnad.
Plankartan anger även ett antal varsamhets- och 
skyddsbestämmelser där Lennings sjukhem skyddas både exteriört 
och interiört.

Motionen avser byggnaden Lennings sjukhem, vid en eventuell 
försäljning behöver en fastighetsreglering ske där Mathildagården 
och omgivande parkmark separeras från fastigheten där 
huvudbyggnaden är belägen.

6. Det bör göras en oberoende värdering av byggnaden för att få en 
marknadsaktuell bedömning.
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Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2023-06-12)
Förslag till beslut

Kommunfullmäktige bifaller motionen.

Beskrivning av ärendet
Motionen föreslår en försäljning av före detta Lennings sjukhem. 
Motionären motiverar det med att fastigheten har ett högt kulturhistoriskt 
värde och borde ha ett mer publikt ändamål. Den är belägen i ett område i 
omdaning och utveckling och motionären menar att en kommersiell 
utövare ska beredas möjlighet att etablera verksamhet i området. 
Borgerlig samverkan ställer sig bakom motionärens resonemang både när 
det gäller fastighetens unika värde och idén att etablera mer kommersiell 
verksamhet i området. 
De tidigare planerna på att använda fastigheten för kommunala 
kontorslokaler kan hanteras inom andra kommunala lokaler och 
Norrköpings kommun kan även vid en försäljning av före detta Lennings 
sjukhem lämna kostsamma externa fördyringar.

Den verksamhet inom vård- och omsorgskontoret som just nu är 
lokaliserad till delar av Lennings sjukhem kommer beredas andra lokaler 
och därmed inte heller utgöra ett hinder för en försäljning. 
Vård- och omsorgsnämnden utreder bland annat möjligheterna att etablera 
lagen om valfrihet inom daglig verksamheten enligt LSS. En sådan reform 
kommer troligtvis förändra lokalbehoven för daglig verksamhet i 
kommunal regi vilket kan tidsmässigt planeras tillsammans med en 
köpare av fastigheten. 

Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig samverkan att motionen bifalles.

Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar bifall till motionen samt följande ändringsyrkande:

Att bifalla motionen med ett förtydligande att det är del av Bollen 5, 
Lennings sjukhem, som avses.

Olle Vikmång (S) yrkar med instämmande av Nicklas Lundström (V) på 
återremiss.

Motivering

Med anledning av önskad återremittering kring ärendet om utredning för
försäljning av fastigheter så yrkar Socialdemokraterna även på
återremittering av motionen. Anledningen till återremittering är att man
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önskar att få ta del av mer information gällande möjligheter till uthyrning
eller annan kommunal verksamhet i fastigheterna.

Nicklas Lundström (V) yrkar på avslag i det fall yrkandet på återremiss 
faller.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade konstaterar ordföranden att det 
föreligger flera förslag till beslut och ställer först proposition om ärendet 
ska avgöras idag eller om ärendet ska återremitteras. Förslagen ställs mot 
varandra och ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att 
ärendet ska avgöras idag.

Votering begärs

De ledamöter som avser att ärendet ska avgöras idag trycker på grön 
knapp. 

De ledamöter som avser återremiitera ärendet trycker på röd knapp.

De ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp.

Omröstningen utfaller med 45 röster för att avgöra ärendet idag (grön 
knapp), 40 röster om att återremittera ärendet (röd knapp). Ingen avstod 
från att rösta. 
Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga § 128a.

Omröstningen resulterar i en minoritetsåterremiss. Detta innebär att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsen
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Voteringsbilaga § 128a

Motion av Fredrik Björkman (M) gällande försäljning av före 
detta Lennings sjukhem

JA  45
NEJ  40
AVSTÅR 0
TOTALT  85

Följande personer har röstat JA (grön knapp)
Patrik Palm (M), Peter Pöllä (SD), Conny Passmark (M), Wasuthida 
Pinsakulnee (SD), Marianne Visti (SD), Kerstin Nordenberg (M), Criss 
Hagfeldt (M), Juris Irschs (M), Göran Persson (SD), Eva-Britt Passmark 
(M), Marcus Fägerstrand (M), Niclas Clarén (KD), Jenny Lisiderius (KD), 
Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid 
Cassel (M), Roger EklundÅkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Simone 
Öhrn (KD), Juno Blom (L), Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle 
Connman Ek (M), Said Nison (M), Christer Frey (M), Fredrik Bergqvist 
(L), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher Jarnvall (SD), 
Per Helgesson (M), Annelie Johansson (SD), Florian Aranda (SD), Filip 
Morell (M), Carina Melefors (M), Anders Magnusson (M), Linda Nilsson 
(SD), Daniella Mårtensson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik Johansson 
(SD), Gunilla Hellberg (SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), Åke 
Bjerselius (M), Simon Johansson (M)

Följande personer har röstat NEJ (röd knapp)
Maj Kalwa (S), Anna Edebo (C), Inger Petersson (S), Jan Malmberg (S), 
Heléne Alpfjord Wylde (V), Lena Lundman (S), Annette Sjöö (S), Andreas 
Bohlin (S), Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy Flores (S), 
Ann-Christine Nordqvist (S), Sara Perlman (V), Nicklas Lundström (V), 
Irma Görtz (S), Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Magnus Cato 
(S), Marie Matsson (V), Annika Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), Senad 
Mutic (S), Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Ingemar Hillerström 
(MP), Hedda Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V),Henrik 
Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), Alexander 
Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), Kay Andersson 
(C), Alexandra Asp (C), Joel Brånäs (S), Lena Wass (S), Mats Nilsson (S), 
Christian Widlund (C)
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§ 129 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
2023-08-28
KS 2023/0025

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Inga frågor har inkommit till dagens sammanträde.

___________________________________
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§ 130 Interpellation från Anna Edebo och Christian 
Widlund (båda C) om behörighet till gymnasiet 
från Hagaskolan
KS 2023/1027

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Anna Edebo (C) och Christian Widlund (C) lämnade den 14 augusti 
interpellation om behörighet till gymnasiet från Hagaskolan, bilaga 
§ 130a.

Ingrid Cassel (M), ordförande Utbildningsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 130b.

___________________________________
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Bilaga § 130a

Interpellation om behörighet till gymnasiet från Hagaskolan
Enligt skolverkets statistik är endast drygt 50 procent av Hagaskolans 
elever med utländsk bakgrund och födda utomlands, behöriga till 
yrkesprogrammet avgångsklass 21/22.

Utav kommunens samtliga skolor ligger Hagaskolan lägst när det gäller 
den här gruppen elever. Jämfört med riket ligger Hagaskolan mer än 
10 procentenheter under rikssnittet för elever med utländsk bakgrund och 
födda utomlands.

Hagaskolan är segregerad så till vida att nästan alla med svensk bakgrund 
går musikklass och för elever med svensk bakgrund på Hagaskolan är 
behörigheten till yrkesprogram på gymnasiet 86 procent, vilket bara är 
2 procentenheter under rikssnittet.

Djupdyker man i orsaken kan man ana att behörigheten är kopplad till 
godkända betyg i matematik och Svenska som andra språk (SVA).

Även Borgsmoskolan och Navestadskolan har liknande problematik med 
låg andel godkända i just matematik, även om det i statistiken bara syns att 
just SVA ligger ovanligt lågt för just Hagaskolan och Navestadsskolan.

Vid en jämförelse mellan de här skolorna är det bara Hagaskolan som har 
så extremt hög andel som nästan 50 procent av utrikes födda elever som 
inte blir behöriga till gymnasiet.

Med anledning av ovanstående undrar vi:

Vad beror det på att Hagaskolan utmärker sig på detta vis när det gäller 
behörighet till yrkesprogram för elever med utländsk bakgrund som är 
födda utomlands?

Vad görs för att komma till rätta med dessa resultat?
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Vad görs för uppföljning på dessa elever om hur det går för dem 
framgent?

Vad har de för andra möjligheter att komma in i samhället?

Anna Edebo (C) och Christian Widlund (C)
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Bilaga § 130b

Svar på interpellation om behörighet till gymnasiet från 
Hagaskolan

Frågeställning 

1. Vad beror det på att Hagaskolan utmärker sig på detta vis när det 
gäller behörighet till yrkesprogram för elever med utländsk 
bakgrund som är födda utomlands?

2. Vad görs för att komma till rätta med dessa resultat?

3. Vad görs för uppföljning på dessa elever om hur det går för dem 
framgent?

4. Vad har de för andra möjligheter att komma in i samhället?

Respons

1. Hagaskolan har under en tid haft lägre måluppfyllelse än vad som 
kan förväntas. Skolan har tagit emot många nyanlända elever som 
medför särskilda utmaningar. Det är en utmaning som Hagaskolan 
delar med andra skolor utifrån att det är tufft för nyanlända elever 
att klara samtliga kunskapskrav för grundläggande 
gymnasiebehörighet.

2.  Det pågår redan ett omfattande arbete för att komma till rätta med 
den problematik som interpellationen belyser. Elever i årskurs 6 har 
låg måluppfyllelse i svenska som andraspråk och insatserna syftar 
till att även rusta dessa elever att bli behöriga till gymnasiet. 
Skolans egen analys har identifierat tre utvecklingsområden: 
Framgångsrik undervisning, Organisation samt Trygghet och 
studiero. Som exempel kan nämnas att inom ”framgångsrik 
undervisning” arbetar man exempelvis med differentierad 
undervisning och språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt. Det 
handlar alltså både om att bli bättre på att möta eleverna där de är 
kunskapsmässigt och att utveckla pedagogernas arbetssätt. 
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3. När en elev byter skola eller skolform följer elevens resultat och 
annan elevdokumentation med eleven. Muntliga överlämningar är 
ett verktyg som kan användas om eleven är i behov av särskilt stöd. 
De elever som saknar grundläggande behörighet och som väljer att 
gå det individuella programmet (som beskrivs i svar på fråga 4) 
omfattas av ovan beskrivna rutin. När det gäller ungdomar som inte 
börjar gymnasiet direkt efter grundskolan omfattas de av det 
kommunala aktivitetsansvaret (som beskrivs i svar på fråga 4). 

4. En gymnasieutbildning är en grundläggande förutsättning för ett 
självständigt liv i form av egen försörjning. Därför är målsättningen 
att även de elever som lämnat grundskolan utan gymnasiebehörighet 
ska komma in på ett nationellt program på gymnasiet eller annan 
motsvarande utbildning. De allra flesta elever som inte har 
behörighet går det individuella programmet, IM, där eleven läser de 
ämnen som den inte fått godkända betyg i. När eleven har godkända 
betyg kan denne söka in på ett nationellt program. Eleven kan också 
läsa på en så kallad kombinationsplats på individuella programmet 
och ett nationellt program. Då läser eleven det nationella 
programmet samtidigt som det ämne som eleven inte har godkänt i 
läses på individuella programmet. 
De ungdomar som väljer att inte börja gymnasiet omfattas av det 
kommunala aktivitetsansvaret, KAA. KAA är en del av 
Utbildningsnämndens ansvarsområde och omfattar även de 
ungdomar under 20 år som avbrutit gymnasiestudierna eller inte 
tagit en gymnasieexamen. KAA har kontakt med ungdomen för att 
få denne i sysselsättning antingen via studier eller praktik i väntan 
på studier. KAA arbetar individuellt med vägledning, stöd, 
gruppaktiviteter och studiebesök. Det är också en uppsökande 
verksamhet som aktivt försöker nå ungdomar som omfattas av 
KAA. 

Sammanfattningsvis finns det en omfattande verktygslåda för att 
säkerställa att alla ungdomar ges möjligheter att klara av en 
gymnasieutbildning utifrån sina egna individuella förutsättningar. 

Ingrid Cassel (M)
Ordförande Utbildningsnämnden
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§ 131 Interpellation från Centerpartiet - När får Östra Husby 
närvårdsplatser
KS 2023/1020

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Christian Widlund (C), Alexandra Asp (C), Kay Andersson (C) och 
Anna Edebo (C) lämnade den 14 augusti interpellation – När får Östra 
Husby närvårdsplatser, bilaga § 131a. 

Patrik Palm (M), kommunalråd, besvarar interpellationen, bilaga § 131b. 

___________________________________
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Bilaga § 131a

Interpellation – När får Östra Husby Närvårdsplatser?

I takt med medicinska framsteg och ökad livslängd ökar behovet av vård 
och omsorg i befolkningen. Vi ser en framtid där allt större del av 
befolkningen blir äldre och ökningen av människor i arbetsför ålder är 
liten. För att möta ökade vårdbehov behövs en omställning i hela 
vårdkedjan från sjukhusvård till primärvård och kommunal omsorg. 
Förändrade arbetssätt, ny teknik och samverkan är stegen i riktning mot 
Nära Vård. Nära Vård innebär att vården finns där patienten behöver 
den.

Norrköpings kommun har föregående mandatperiod haft en ledande roll 
i framtagandet av en gemensam målbild för framtidens Nära vård i 
Östergötland tillsammans med region Östergötland och länets 13 
kommuner. En viktig del är att kommunens och regionens primärvård 
utgör navet. I flera kommuner i Östergötland arbetar Regionen 
tillsammans med kommunen för att gemensamt skapa närvårdsplatser. 
Närvårdsplatser är för att erbjuda vård på en nivå där inte akutsjukhusets 
alla resurser behövs. Närvårdsplatser bemannas i samverkan mellan 
vårdcentral och kommunal vård. Exempelvis kan en person med flera 
sjukdomar, komplexa vårdbehov tillfälligt läggas in på en närvårdsplats 
för observation och inställning av läkemedel. Det ger en ökad trygghet 
och är också medicinskt klokt genom att det är redan känd personal från 
vårdcentral och kommun som medborgaren vårdas av, det ger 
kontinuitet och är också i närområdet där medborgaren bor. Ett för alla 
inblandade bättre alternativ än att bli liggandes på akuten.

För snart ett år sedan var diskussioner angående närvårdsplatser i 
Norrköpings kommun långt framskridna. En lämplig plats identifierades 
som Östra Husby. Vikbolandet är ett stort landsbygdsområde där många 
människor bor utspritt. Kommunens särskilda boende Wijkagården 
ligger granne med Vikbolandets vårdcentral. Med relativt enkla medel 
skulle närvårdsplatser kunna tillskapas där. Bra tänkt att se till 
landsbygdsbefolkningens behov av en tryggare Nära vård. 
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Med stor oro kommer signaler om att kommunen tappat sitt engagemang 
för närvårdsplatser på Vikbolandet. Från Centerpartiet vill vi 
understryka vikten av att Norrköpings kommun medverkar till att 
tillskapa närvårdsplatser för patienter som inte behöver akutsjukhusets 
alla resurser och bor långt från sjukhus. För patienten är det en stor 
fördel att kunna vårdas närmare sitt hem. Vi anser att det är strategiskt 
klokt att ta detta inledande Nära vård-steg med Närvårdsplatser i Östra 
Husby. Det ger en mer effektiv vård på rätt vårdnivå och ökad trygghet 
för befolkning på landsbygden. 

Med anledning av ovanstående undrar vi:

Hur går det med Norrköpings kommuns arbete kring Nära Vård?

När kan boende på Vikbolandet förvänta sig att kunna ta del av denna 
form av Nära Vård som närvårdplatser innebär?

Vilka åtgärder avser Borgerlig samverkan, vidta för att 
landsbygdsbefolkning i Norrköpings kommun ska få tillgång till trygg 
och säker Nära vård?   

Christian Widlund (C), Alexandra Asp (C), Kay Andersson (C) och 
Anna Edebo (C)
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Bilaga § 131b

Svar på interpellation – När får Östra Husby 
Närvårdsplatser?

Frågeställningar:

- Hur går det med Norrköpings kommuns arbete kring Nära Vård?

- När kan boende på Vikbolandet förvänta sig att kunna ta del av denna 
form av Nära Vård som närvårdplatser innebär?

- Vilka åtgärder avser Borgerlig samverkan, vidta för att 
landsbygdsbefolkning i Norrköpings kommun ska få tillgång till trygg 
och säker Nära vård?

Respons
Vi vill börja med att tacka interpellanterna för interpellationen. 
Norrköpings kommun har nära samarbete med regionen när det kommer 
till dessa frågor eftersom regionen tillsammans med kommunen är 
huvudman för frågor som rör Nära vårds utveckling. Omställningen till 
Nära vård är ett långsiktigt arbete. En arbetsgrupp bestående av 
representanter från länets 13 kommuner och Region Östergötland har 
tagit fram en gemensam målbild för år 2030. Samtidigt fortsätter det 
arbete som redan påbörjats för omställning till den nära vården genom 
ett antal initiativ och projekt.
I samråd med regionen pågår det ett diskussioner för att identifiera hur 
närsjukvårdplatser kommer utformas, men ingenting är klart ännu. 
Processen är lång och komplex men Borgerlig samverkan verkar för att 
ha kontinuerliga möten och dialog med regionen för att identifiera lika 
vård för kommunens invånare. Det är däremot viktigt att påpeka att detta 
är en fråga som är stor och ska implementeras i steg under ett flertal år 
där den exakta utformningen ännu inte är bestämd.
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Däremot arbetar redan idag kommunen med en primärvård som utgår 
från individen. Borgerlig samverkan har hög ambition när det kommer 
till att förbättra hemtjänsten, Östra husby har även ett särskilt boende, 
insatser som Hemgångsteam och vårdcentral.

Sammanfattningsvis för att besvara interpellantens frågor så har 
Norrköpings kommun en tät dialog med regionen kring samarbetet hur 
Nära Vård faktiskt implementeras för att skapa bästa möjliga resultat för 
våra kommuninvånare.

Patrik Palm (M) kommunalråd
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§ 132 Interpellation från Robert Nordman, Ingemar 
Hillerström och Hedda Ottesen (alla MP) om 
skydd av natur
KS 2023/1030

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Robert Nordman (MP), Ingemar Hillerström (MP) och Hedda Ottesen 
(MP) lämnade den 14 augusti interpellation om skydd av natur, bilaga 
§ 132a. 

Reidar Svedahl (L), kommunalråd, besvarar interpellationen, bilaga 
§ 132b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Fredrik Bergqvist (L) och Per 
Helgesson (M). 

___________________________________
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Bilaga § 132a

Interpellation om skydd av natur

I december förra året hölls FN:s konferens för biologisk mångfald, COP 
15. Vid konferensen antogs beslutet om ett mer ambitiöst och 
omfattande ramverk för biologisk mångfald som inkluderade nya 
globala mål. Detta för att öka arbetet med att stoppa och vända den 
pågående förlusten av biologisk mångfald. Ett av de nya globala målen 
var att världens länder till 2030 ska skydda 30 procent av alla områden, 
på land och till havs, och att 30 procent av alla skadade ekosystem ska 
restaureras. För att lyckas med detta behöver alla hjälpas åt och detta 
gäller förstås även oss i Norrköpings kommun.

I juni detta år tog vi del av en artikel i NT skriven av 
Naturskyddsföreningen i Norrköping. Där framgår att de sparat undan 
pengar för att stötta ekonomiskt med skyddandet av natur i kommunen 
och ger även förslag på områden att skydda. I ett möte med 
kommunalråd Reidar Svedahl ska de ha presenterat sitt förslag om 
ekonomiska resurser men blivit bemötta med att “han inte har någon 
tilltro till Naturskyddsföreningens arbete i att skydda natur, då vi är 
positiva till vindkraft” (NT, 18/6).

Vi i Miljöpartiet anser att de globala målen självklart måste uppnås. Vi 
ser även mycket positivt på att ideella föreningar och andra aktörer 
engagerar sig med förslag om samarbete med kommunen, för att öka 
farten i skydd och återställande av natur.

Vi undrar:

- Om Borgerlig Samverkan och SD har en plan för hur 
Norrköpings kommun ska uppnå 30% skyddad natur till 2030?

- Om Borgerlig Samverkan och SD har ändrat sig gällande 
Naturskyddsföreningens förslag? Om så inte är fallet, varför?
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- Vad har Borgerlig Samverkan och SD i så fall för planer för att 
finansiera skyddet av natur inom vår kommun?

Robert Nordman (MP) Ingemar Hillerström (MP) Hedda Ottesen (MP)
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Bilaga § 132b

Svar på interpellation om skydd av natur

Frågeställning 

- Om Borgerlig Samverkan har en plan för hur Norrköpings 
kommun ska uppnå 30% skyddad natur till 2030?

- Om Borgerlig Samverkan har ändrat sig gällande 
Naturskyddsföreningens förslag? Om så inte är fallet, varför?

- Vad har Borgerlig Samverkan i så fall för planer för att 
finansiera skyddet av natur inom vår kommun?

Respons 
Borgerlig Samverkan ställer sig bakom Agenda 2030 och de globala 
målen, precis som interpellanterna lyfter. Norrköpings kommun har 
riktlinjer och mål som är kommunövergripande och förvaltningen 
arbetar efter. Efter att Borgerlig Samverkan tillträdde år 2022 tillsattes 
även en klimat- och miljöberedning med förtroendevalda. 
Beslutet att skydda 30% av ytan inom EU till 2030 är fattat av 
Europaparlamentet och är en del av EUs strategi för biologisk mångfald. 
På nationell basis är det inte beslutat hur dessa 30% ska fördelas. Av 
Borgerlig samverkans politiska program framgår att den biologiska 
mångfalden ska värnas. I arbetet med den kommande översiktsplanen 
har ett antal områden pekats ut som hyser sådana natur- och eller 
friluftsvärden att ett långsiktigt skydd kan vara motiverat. Parallellt med 
det fortsatta arbetet med översiktsplanen pågår ett arbete med en 
handlingsplan för kommunens långsiktiga arbete med att skydda 
naturområden samt öka kommunens grönstrukturer.

I årets budget finns investeringsmedel för iståndsättning av 
naturreservat, som restaurering för bete, stängsling eller anordningar för 
friluftslivet. Om Norrköpings kommun vill bilda naturreservat av den 
kommunägda marken finns möjlighet att erhålla statlig 
intrångsersättning för upp till 50% av markens beräknade värde.
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Idag finns det 54 naturreservat i Norrköpings kommun. Kommunen är 
förvaltare för 13 naturreservat och de övriga ansvarar Länsstyrelsen i 
Östergötland för. I första hand är det Länsstyrelsen som tar hand om 
dessa frågor och driver förvaltningen. Kommunledningen kan ta egna 
initiativ i frågan förutsatt att det finns ekonomiska medel för drift och 
underhåll, en god dialog med markägarna samt att den utpekade platsen 
överensstämmer med översiktsplanen. Innan dessa aspekter har utretts 
vill Borgerlig Samverkan inte tacka ja till ett förslag. Vi vill dock 
understryka att ett nej till ett förslag inte är detsamma som att säga nej 
till att kommunen fortsatt ska främja arbetet med skyddande av natur. 
Borgerlig Samverkan är positivt inställda till att samarbeta med ideella 
föreningar och är tacksamma över dessa aktörers engagemang att vilja 
bidra till kommunen.

Reidar Svedahl (L)
Kommunalråd

 

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 59(82)

2023-08-28
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 133 Interpellation från Robert Nordman, Ingemar 
Hillerström och Hedda Ottesen (alla MP) om 
försäljning av Louis De Geer
KS 2023/1031

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Robert Nordman (MP), Ingemar Hillerström (MP) och Hedda Ottesen 
(MP) lämnade den 14 august interpellation om försäljning av Louis De 
Geer, bilaga § 133a. 

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar 
interpellationen, bilaga § 133b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Annette Sjöö (S), Senad Mutic (S), 
Nicklas Lundström (V), Alexander Winge (S), Loise Malmström (S), 
Olle Connman Ek (M), Christopher Jarnvall (SD), Patrik Palm (M), 
Eva-Britt Sjöberg (KD), Reidar Svedahl (L), Maria Sayeler Behnam (S), 
Magnus Cato (S), Christian Widlund (C), Fredrik Bergqvist (L), Marie 
Matsson (V), Simone Öhrn (KD), Florian Arande (SD), Said Nison (M), 
Christel Andersson (MP). 

___________________________________

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 60(82)

2023-08-28
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Bilaga § 133a

Interpellation om försäljning av Louis De Geer
Vi har många följt och även deltagit i debatten under sommaren 
gällande Borgerlig Samverkans utredning om försäljning av Louis De 
Geer konsert och kongress.
Rapporten ger i sin tur inget underlag för att en försäljning skulle 
behövas. Trots detta uttrycker styret att SONs självfinansiering bör öka 
markant och att LDG kan göra sig bättre i privat regi.

Argument har framförts men vi ser flera punkter som med största 
sannolikhet inte tagits med i beräkningen. Bland dessa punkter räknar vi 
sådant som det immateriella värdet i att Norrköping betraktas som vårt 
områdes främsta bärare av kultur på alla nivåer. Hit räknar vi också att 
inget hyreskontrakt kan vara så vattentätt att risker för ökade kostnader 
inte uppstår så snart det inte är i egen regi.

Vi är många som undrar hur ni resonerar, och har därför följande frågor:

1. Hur ser tidsplanen ut och vad kommer ni att grunda ert beslut 
gällande eventuell försäljning av Louis De Geer på?

2. Hur föreställer ni er att ett hyreskontrakt skulle kunna formuleras 
för att inte riskera framtida kostnadsökningar för verksamheter vi 
själva bedriver i byggnaderna, respektive sådana vi delar med 
andra parter såsom regionen?

3. Vilket underlag har ni för att en eventuell försäljning skulle leda 
till tillväxt - och hur går det i harmoni med ert politiska 
program?

4. Hur säkerställer ni att SON kan fortsätta ha full aktivitet utan 
ekonomiska konsekvenser, för varken verksamheten eller 
delägare?

Hedda Ottesen (MP) Ingemar Hillerström (MP) Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 133b

Svar på interpellation om försäljning av Louis De Geer

Bakgrund:

Interpellanterna ställer ett antal frågor utifrån vad interpellanten 
benämner Borgerlig samverkans utredning om försäljning av Louis De 
Geer. Interpellationen handlar om fastigheten Louis De Geer, dvs inte 
det kommunala bolaget som stått i fokus för den utredning som också 
nämns i interpellationen. Sakupplysning bör lämnas att det är Rådhus 
AB som genomfört en utredning för att få fram ett faktabaserat underlag 
kring främst avtalsfrågor kopplat till Louis De Geer Konsert och 
Kongress. Utredningen belyser även olika scenarier för att öka den 
nytta som nuvarande ägare till Louis De Geer Konsert och Kongress, 
d.v.s. Norrköpings medborgare, kan få ta del av. 

Frågeställningar:

1. Hur ser tidplanen ut och vad kommer ni att grund ert beslut 
gällande eventuell försäljning av Louis De Geer på?

2. Hur föreställer ni er att ett hyreskontrakt skulle kunna 
formuleras för att inte riskera framtida kostnadsökningar för 
varsamheter vi själva bedriver i byggnaderna, respektive sådan 
vi delar med andra parter såsom regionen? 

3. Vilket underlag har ni för att en eventuell försäljning skulle leda 
till tillväxt - och hur går det i harmoni med ert politiska 
program?

4. Hur säkerställer ni att SON kan fortsätta ha fullaktivitet utan 
ekonomiska konsekvenser, för varken verksamheten eller 
delägare? 

Respons:

1. Rådhus AB kommer fortsätta arbeta med frågan under hösten 
2023. Eventuella beslut, för det är precis som interpellanten själv 
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skriver att det idag inte finns några beslutsförslag och än mindre 
några fattade beslut om fastighetsförsäljning, kommer baseras på 
hur Norrköpings medborgare kan få ut störst nytta av både 
fastighet och det kommunala bolaget som har verksamhet i 
fastigheten. 

2. Utformning av juridiskt bindande avtal kommer hanteras av 
jurister och inte av politiken. Politiken ger inriktning och mål 
med olika avtal. När det gäller hyresavtal kopplade till 
fastigheten Louis De Geer är Borgerlig samverkan tydliga att det 
ska finnas ett avtal mellan fastighetsägare och Scenkonst Öst 
som möjliggör för Symfoniorkestern att verka i lokalerna på 
samma sätt som de idag har ett avtal för att verka i Linköping 
Konsert & Kongress. Hyresnivåerna kommer vara 
marknadsmässigt försvarbara – precis som de kommer vara 
framöver även om Norrköpings kommun äger lokalen. I dag 
subventionerar Norrköpings skattebetalare Scenkonst Öst med 
närmare 15 miljoner kronor för den hyreskostnad som 
Symfoniorkestern faktiskt har för att nyttja Louis De Geer och 
tillhörande sidolokaler. Det är en ekonomisk prioritering som är 
ohållbar i längden och den frågan kommer den politiska 
ledningen i Norrköpings kommun hantera tillsammans med 
övriga delägare i Scenkonst Öst. Syftet med att bilda Scenkonst 
Öst var att ta ett gemensamt regionalt ansvar för de stora 
kulturinstitutionerna och det är rimligt att samtliga ägare är med 
och delar på alla kostnader som det gemensamt ägda bolaget 
har. 

3. Borgerlig samverkan tror på entreprenörers kraft att utveckla 
verksamheter. Industrilandskapet och Louis De Geer har en 
enorm potential att bli ett viktigt nav för besöksnäringen i 
Norrköping.  Lika stark som tron på företagsamhet är, lika 
övertygade är Borgerlig samverkan om att kommunala bolag ska 
undvika att konkurrera med det lokala näringslivet. Därför har 
det funnits en försiktighet att låta det kommunala bolaget 
utveckla olika affärsidéer kopplade till fastigheten. Borgerlig 
samverkan är övertygade om att det finns intressenter som vill 
och kan ta tillvara dessa möjligheter på ett sätt som kommer 
gynna hela Norrköping. 

4. Interpellanterna antyder att miljöpartiet ställer sig bakom 
nuvarande ordning där Norrköping kommun betalar närmare 15 
miljoner kronor för Scenkonst Öst:s verksamhet i Louis De Geer 
förutom de närmare 70 miljoner som är Norrköpings kommuns 
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andel av bolagets verksamhetsbidrag. Norrköpings 
skattebetalare står alltså för en kostnad som över huvud taget 
inte delas med de två andra delägarna, Region Östergötland och 
Linköpings kommun. 
Borgerlig samverkan anser att ett gemensamt ägande innebär att 
alla kostnader fördelas gemensamt. 

Dessutom kan det inte ha undgått interpellanterna att 
Norrköpings kommun, liksom en majoritet av Sveriges regioner 
och kommuner, genomgår tuffa ekonomiska tider. Borgerlig 
samverkans uppfattning är att även kulturinstitutionerna måste 
vara en del av ett effektiviseringskrav som drabbar all annan 
skattefinansierad verksamhet. Det är en tydlig politisk 
viljeinriktning – även kulturen måste bidra när alla andra 
förväntas bidra. 
 Symfoniorkestern har möjligheter att klara ett eventuellt 
effektiviseringskrav genom att öka sina intäkter. Borgerlig 
samverkan är öppna för att möjliggöra alla idéer som kan finnas 
för att t ex öka antalet besökare och därmed generera mer 
biljettintäkter.

Interpellanterna frågar om full aktivitet utan ekonomiska 
konsekvenser vilket väcker frågan om vad full aktivitet är. 
Borgerlig samverkan är övertygad om att Symfoniorkestern 
kommer ha full aktivitet även i framtiden – även om det kommer 
innebär fler besökare än idag och som kanske betalar lite mer för 
en kulturupplevelse i världsklass.  

Sophia Jarl
Kommunstyrelsens ordförande
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§ 134 Interpellation från Olle Vikmång (S) om försäljning 
av Louis De Geer
KS 2023/1032

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas. 

Beskrivning av ärendet 
Olle Vikmång (S) lämnade den 14 august interpellation om försäljning 
av Louis De Geer, bilaga § 134a. 

Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen, 
bilaga § 134b. 

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Annette Sjöö (S), Senad Mutic (S), 
Nicklas Lundström (V), Alexander Winge (S), Loise Malmström (S), 
Olle Connman Ek (M), Christopher Jarnvall (SD), Patrik Palm (M), 
Eva-Britt Sjöberg (KD), Reidar Svedahl (L), Maria Sayeler Behnam (S), 
Magnus Cato (S), Christian Widlund (C), Fredrik Bergqvist (L), Marie 
Matsson (V), Simone Öhrn (KD), Florian Arande (SD), Said Nison (M), 
Christel Andersson (MP). 

___________________________________
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Bilaga § 134a

Interpellation om försäljning av Louis De Geer

Norrköping ses som en av landets främsta kulturstäder och det har inte 
kommit gratis. Vi har museum som knyter an till staden, ett tilltalande 
industrilandskap, möjligheter till kulturell utövning i kvarteret hallarna, 
Östgötateatern och en egen symfoniorkester. Allt detta är olika 
grundpelare som bygger det som människor förknippar med 
kulturstaden Norrköping.

Norrköping har ett eget konserthus som är starkt förknippat med stadens 
stolta historia inom industrin och kulturen. Många i och utanför 
Norrköping ser Louis De Geer som ett flaggskepp för staden och att 
flaggskeppet är en garanti för en levande stadskärna.

Att privatisera Louis De Geer är inget beslut som ska tas lättvindigt. En 
privatisering skulle komma att påverka flera delar av kultursfären i 
Norrköping men även invånarnas tillgång till den fastighet som de starkt 
förknippar med sin egen stad och hjärta. Som om det inte vore nog så 
kommer det att påverka den internationellt högkvalificerade 
symfoniorkestern negativt. Detta eftersom en försäljning kan få
betydelse för vilken hyra som SON kommer betala och därmed kväva 
dess verksamhet som innebär en omformning som följd.

De senaste veckorna har vi sett hur kommunstyrelsens ordförande har 
gjort klart för Norrköpingsborna att det visst kan komma att bli en 
försäljning och att frågan utreds. Samtidigt kan vi läsa hur 
Sverigedemokraternas kommunalråd Christopher Jarnvall har uttalat sig 
i Folkbladet om att det inte finns på kartan att symfoniorkestern skulle 
försvinna.

Med det som bakgrund undrar jag om vi kan få ett klargörande. Jag 
undrar därför:

• Är Sophia Jarl beredd att sälja ut hela Louis De Geer, inklusive 
fastigheten? 
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Om så är fallet, är Sophia Jarl beredd att genomföra en 
utförsäljning, även om den äventyrar Norrköpings 
symfoniorkesters existens?

Olle Vikmång, oppositionsråd och gruppledare för (S)

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 67(82)

2023-08-28
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Bilaga § 134b

Svar på interpellation om försäljning av Louis De Geer

Bakgrund:

 Interpellanten lyfter fram

Frågeställningar:

1. Är Sophia Jarl beredd att sälja ut hela Louis De Geer inklusive 
fastigheten? 

2. Om så är fallet är Sophia Jarl beredd att genomföra en 
utförsäljning, även om den äventyrar Norrköpings 
symfoniorkesters existens?

Respons:

1. Jag är beredd att pröva olika vägar för att säkerställa att 
Norrköpings skattebetalare får ut största möjliga nytta av 
fastigheter och bolag. Det kan innebära att vi fortsätter driva 
Louis De Geer Konsert och Kongress som kommunalt bolag 
och behåller fastigheterna i kommunal ägo men det kan också 
innebära att ägandeförhållanden förändras på olika sätt. Det är 
något som den fortsatta processen kommer att resultera i. Det 
jag med säkerhet kan säga idag är att vi inte kommer fortsätta 
tidigare socialdemokratiska lednings inställning att det inte 
behövs avtal mellan berörda parter för att reglera den 
hyreskostnad för Symfoniorkesterns räkning som Norrköpings 
kommun betalat sedan fastigheten byggdes.Om så är fallet är 
Sophia Jarl beredd att genomföra en utförsäljning, även om 
den äventyrar Norrköpings symfoniorkesters existens?

2. Symfoniorkestern har en plats i Norrköping och Östergötland 
oavsett vem som äger en av flera konsertlokaler som 
Scenkonst Öst har avtal med. Det finns ett stort antal 
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kulturutövare i Norrköpings kommun som har hyresavtal med 
externa fastighetsägare. Symfoniorkestern är en del av 
Scenkonst Öst som samägs av Region Östergötland, 
Linköpings kommun och Norrköpings kommun. Det finns idag 
inga indikationer som jag har tagit del av att vare sig 
Scenkonst Öst eller någon av ägarna tagit initiativ till att 
avveckla Symfoniorkestern.

Sophia Jarl
kommunstyrelsens ordförande
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§ 135 Interpellation från Olle Vikmång (S) - Fullföljs 
arbetet gällande byggnation av Ostlänken?
KS 2023/1021

Beslut
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet till september. 

Beskrivning av ärendet 
Robert Nordman (MP), Ingemar Hillerström (MP) och Hedda Ottesen 
(MP) lämnade den 14 august interpellation om försäljning av Louis De 
Geer. 

___________________________________
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§ 136 Entledigande av Alexandra Asp (C) från uppdraget 
som ledamot i kommunfullmäktige
KS 2023/0998

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Alexandra Asp (C) från uppdraget som 

ledamot i kommunfullmäktige från och med 2023-08-31.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter Alexandra Asp (C).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Alexandra Asp (C) har den 13 juli 2023 lämnat in en begäran om att få bli 
entledigad från sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

___________________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman 

Justeras:

______________________
Irma Görtz
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_____________________  ____________________
Ingrid Cassel      Magnus Cato
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§ 137 Entledigande av Zack Jacobsson (SD) från 
uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige
KS 2023/0986

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Zack Jacobsson (SD) från uppdraget 

som ledamot i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen Östergötland utser en 
ersättare efter Zack Jacobsson (SD).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Zack Jacobsson (SD) har den 11 juli 2023 begärt att få bli entledigad från 
uppdraget som ledamot i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

___________________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman 

Justeras:

______________________
Irma Görtz
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_____________________  ____________________
Ingrid Cassel      Magnus Cato
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§ 138 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 2023-08-28
KS 2023/0002

Beslut
1. Patricia Björkström (S) entledigas från uppdraget som ersättare i vård- 

och omsorgsnämnden.

2. Victoria Salas Valdes (S) utses till ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
för tiden fram till och med 2026-12-31.

3. Alexandra Asp (C) entledigas från uppdraget som ledamot i vård- och 
omsorgsnämnden från och med 2023-08-31.

4. Kerstin Sjöberg (C) utses till ledamot i vård- och omsorgsnämnden för 
tiden från 2023-08-31 och fram till och med 2026-12-31.

5. Fredrik Bergqvist (L) entledigas från uppdraget som ordförande i 
Norrköping Visualisering AB.

6. Bo Wass (KD) utses till ordförande i Norrköping Visualisering AB för 
tiden fram till och med ordinarie årsstämma har hållits 2027.

7. Liban Osman (V) utses till ersättare i socialnämnden för tiden fram till 
och med 2026-12-31.

8. Zack Jacobsson (SD) entledigas från uppdraget som ledamot i 
samhällsplaneringsnämnden.

9. Linda Nilsson (SD) utses till ledamot i samhällsplaneringsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31.

10. Thomas Svensson (SD) utses till ersättare i samhällsplaneringsnämnden 
för tiden fram till och med 2026-12-31.

11. Gunnar Boquist, vd i Hyresbostäder, entledigas från sina uppdrag som 
ordförande i Strömvillan AB, Bilbo i Norrköping AB samt Studentbo i 
Norrköping från och med 2023-09-30.

12. Fredrik Edlund, vd i Hyresbostäder, utses till ordförande i Strömvillan 
AB, Bilbo i Norrköping AB samt Studentbo i Norrköping från och med 
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2023-10-01 och fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har 
hållits.

13. Clas Särevall (S) entledigas från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktiges valberedning.

14. Josefine Fälth (S) utses till ledamot i kommunfullmäktiges valberedning 
för tiden fram till och med 2026-10-14.

15. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Avsägelser som anmälts till detta sammanträde:

Patricia Björkström (S), ersättare i vård- och omsorgsnämnden.

Fredrik Bergqvist (L), ordförande i Norrköping Visualisering AB.

Zack Jacobsson (SD), ledamot i samhällsplaneringsnämnden.

Alexandra Asp (C), ledamot i vård- och omsorgsnämnden.

Gunnar Boquist, vd på Hyresbostäder avslutar sin tjänst och Fredrik Edlund 
blir ny vd för Hyresbostäder.

Clas Särevall (S), ledamot i kommunfullmäktiges valberedning.

___________________________________
Sänt till:
De valda
De entledigade
Troman

Justeras:

______________________
Irma Görtz



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 76(82)

2023-08-28
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

_____________________  ____________________
Ingrid Cassel      Magnus Cato
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§ 139 Delegation av rätten att besluta om medborgarförslag 
till kommunfullmäktiges möte 2023-08-28
KS 2023/0900

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter till angiven nämnd att besluta i nedanstående 
medborgarförslag.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att enligt Kommunallagen överlåta 
rätten att besluta i medborgarförslagsärenden till kommunstyrelsen eller 
nämnderna. 
Kommunfullmäktiges presidium bereder förslagen om vem som ska besluta om 
medborgarförslag och lämnar till kommunfullmäktige för beslut.

Nr Ärende Förslag till beslutande organ

02 Medborgarförslag om 
mobiltelefoner på raster 
KS 2023/0900–4

Inkom: 2023-06-09

Utbildningsnämnden

03 Medborgarförslag om 
huvudbonad i klassrummet
KS 2023/0900-5

Inkom: 2023-06-09

Utbildningsnämnden

04 Medborgarförslag om 
renovering och åtgärder på 
Biblioteket KS 2023/0900–2

Inkom: 2023-06-09

Kultur- och fritidsnämnden

05 Medborgarförslag om ökad 
trivsel på St Persgatan
KS 2023/0900-8

Inkom: 2023-06-05

Samhällsplaneringsnämnden
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06 Medborgarförslag om att 
bygga ett utegym vid Lillsjön i 
Jursla
KS 2023/0900-6

Inkom: 2023-07-06

Kultur- och fritidsnämnden

07 Medborgarförslag om att 
erbjuda bra 
ställplatser/camping i 
Norrköping
KS 2023/0900-7

Inkom: 2023-07-14

Samhällsplaneringsnämnden

08 Medborgarförslag om att 
minska beståndet av fiskmåsar
KS 2023/0009-9

Inkom: 2023-06-08

Samhällsplaneringsnämnden efter 
hörande av Hyresbostäder AB

09 Medborgarförslag om 
trafikljus i Smedby
KS 2023/0900-10

Inkom: 2023-06-08

Samhällsplaneringsnämnden

10 Medborgarförslag om 
grafittivägg för att undvika 
klotter på muren runt fängelset
KS 2023/0900-11

Inkom: 2023-06-09

Avvisas – ej kommunal fastighet 

11 Medborgarförslag om att 
bygga en rondell där 
Kungsängsleden möter 
Arkösundsvägen
KS 2023/0900-12

Inkom: 2023-06-10

Samhällsplaneringsnämnden
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12 Medborgarförslag om att 
bygga en båt ramp utmed Göta 
kanal i närheten av Norsholm
KS 2023/0900-13

Inkom: 2023-06-24

Avvisas – ej kommunal mark

13 Medborgarförslag om namn på 
spårvagn
KS 2023/0900-14

Inkom: 2023-06-26

Kommunstyrelsen, 
namnberedningen

14 Medborgarförslag om utökade 
tider på barnomsorg för 
föräldralediga
KS 2023/0900-14

Inkom: 2023-06-29

Utbildningsnämnden

15 Medborgarförslag om att 
caféet i Vasaparken ska vara 
öppet året runt
KS 2023/0900-16

Inkom: 2023-07-21

Kultur- och fritidsnämnden

16 Medborgarförslag om 
namnförslag till badområdet i 
Inre Hamnen
KS 2023/0900-17

Inkom: 2023-07-25

Kommunstyrelsen, 
namnberedningen

17 Medborgarförslag om att 
iordningsställa ställplatser för 
husbilar
KS 2023/0900-18

Inkom: 2023-07-25

Samhällsplaneringsnämnden

18 Medborgarförslag om 
säkerhetsbälte i spårvagn på 
förarplatsen
KS 2023/0900-19

Samhällsplaneringsnämnden
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___________________________________
Sänt till:
Berörda nämnder

  

Inkom: 2023-08-07
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§ 140 Anmälan av inkomna motioner 
KS 2023/0031

Beslut
Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för vidare beredning.

Beskrivning av ärendet
Följande motioner har inkommit till dagen sammanträde:

Motion av Hedda Ottesen, Robert Nordman och Ingemar Hillerström 
(alla MP) om att stärka principen om armslängds avstånd.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kansli
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§ 141 Rapporter med mera

Beslut om ny ersättare för Socialdemokraterna i kommunfullmäktige 
KS 2023/0824

Beslut om ny ersättare för Vänsterpartiet i kommunfullmäktige
KS 2023/0873

Protokoll från ordinarie årsstämma 28 april för TvNo Textilservice, 
bilagor årsredovisning, revisionsberättelse och granskningsrapport 
KS 2023/0895

Rapporter med mera till kommunfullmäktiges sammanträde 
2023-08-28 
KS 2023/0061

Länsstyrelsens beslut om bifall på Norrköpings kommuns anmälan av 
ändring av lokala ordningsföreskrifter avseende förtäring av alkohol 
KS 2023/0126
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